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BR.0002.19.2016        
 

Protokół Nr XIX/16 
z XIX sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 29 czerwca 2016 roku 
 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Świerczewskiego 2 w 
Rynie ; w godz.15:00 do 19:10. 
                
 W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 

 Sekretarz Gminy - Barbara Kowalska 

 Radca Prawny     - Teresa Dąbrowska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy 
      -     Poseł RP  - Jerzy Gosiewski 
 
                                  Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji: z 27.04.2016r.; 2.06.2016r. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
9. Wykonanie budżetu Gminy  za 2015 rok: 

  1) wystąpienie Burmistrza MiG, 
  2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za            

               2015 rok oraz informacji o stanie mienia, dyskusja, 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   

                budżetu Gminy Ryn  za 2015 rok, wraz z informacją o stanie mienia komunalnego                                                                                                                                                                                                                               
           4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu,                                 
           5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium,                        
           6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji    
                Rewizyjnej,                                                                                                                                                       
           7) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
               ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok,                                                   

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn.         
                                                                                                                                                    
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości przy ul. M. Kopernika   
      w Rynie.                                                                                                                                
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości przy 
      ul. Świerczewskiego w Rynie.                                                                                                   
12. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 99/3 we wsi Rybical.                                                                                                                                            
13. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 554 w obrębie Sterławki   
      Wielkie gm. Ryn.                                                                                                                   
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem  
      Giżycko.                                                                                                                                
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 
      Giżyckim dotyczącym udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na zakup sprzętu   
      medycznego na rzecz Szpitala w Giżycku.                                                                           
16.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/81/15 Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 28   
     października 2015r.w sprawie przyjęcia planu „Ponadlokalny program  rewitalizacji sieci   
     miast Cittaslow”.                                                                                                                     
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2016r.                                      
18. Sprawy rożne.      
19. Zamknięcie posiedzenia. 
                                          
 
Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szczebiot. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W momencie stwierdzania 
prawomocności w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2 Przyjęcie porządku obrad. 

 
Pan J. Brant wniósł o rozszerzenie porządku obrad o punkty: 
1/ 7a – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania nad odwołaniem radnego  
            z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie 
2/ 7b - Wybór Komisji Skrutacyjnej 
3/ 7c  - Przeprowadzenie tajnego głosowania i podjęcie uchwały w sprawie odwołania   
            Przewodniczącego  Rady Miejskiej w Rynie Pana Michała Szczebiota 
4/ 7d  - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania nad wyborem radnego  
            na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie 
5/ 7e  - Zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej 
6/ 7f   - Wybór Komisji Skrutacyjnej 
7/ 7g  - Przeprowadzenie tajnego głosowania i podjęcie uchwały w sprawie wyboru     
            Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG- wniósł : 
1/ o wycofanie z porządku obrad - pkt. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Powiatem  Giżyckim dotyczącym udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na zakup sprzętu  medycznego na rzecz Szpitala w Giżycku.                                                                           
 
2/ o wprowadzenie do porządku obrad – pkt.12 a -  Podjęcie uchwały w sprawie współpracy Gminy 
Ryn z Warmińsko-Mazurskim Ośrodkiem Doskonalenia Nauczycieli w Olsztynie                                                                                                         

 
Pan Jerzy Gosiewski Poseł RP  poprosił o uwzględnienie jego wystąpienia w porządku sesji. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej – odpowiedział, że porządek sesji zawiera punkt : 
wolne wnioski, sprawy różne, w których Pan Poseł będzie mógł zabrać głos. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o  wycofanie z 
porządku obrad - pkt. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 
Powiatem  Giżyckim dotyczącym udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na zakup 
sprzętu  medycznego na rzecz Szpitala w Giżycku.                                                                           
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za wycofaniem pkt.15 z porządku obrad opowiedziało się 
14 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Wobec powyższego pkt. 15 został zdjęty z porządku sesji. 
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Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o   
o wprowadzenie do porządku obrad – pkt.12 a -  Podjęcie uchwały w sprawie współpracy Gminy Ryn 
z Warmińsko-Mazurskim Ośrodkiem Doskonalenia Nauczycieli w Olsztynie .                                                                                                       
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za wprowadzeniem pkt.12 a opowiedziało się 15 radnych; 
przeciw – nie było; wstrzymujących się nie było. 
Wobec powyższego pkt. 12a  został wprowadzony do porządku sesji. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej – zarządził 5 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał wniosek Klubu Radnych Razem  z 
dnia 29.06.2016r. o odwołanie radnego Michała Szczebiota z funkcji Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Rynie. 
Wniosek o odwołanie – stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, żeby wprowadzić dodatkowe punkty 
do porządku muszą być dołączone projekty uchwał, które należy dostarczyć najpóźniej 7 dni przed 
sesją. 
 
Pani T. Dąbrowska – Radca Prawny- wyjaśniła, że materiały na sesje muszą być wysłane w takim 
terminie , aby radni otrzymali je  na 7 dni przed sesją. Można też zmienić porządek sesji w każdym jej 
momencie, nawet po zatwierdzeniu porządku obrad, ale musi być opracowany projekt uchwały i 
zgodnie ze statutem zaopiniowany przez komisję. 
 
Pan J. Brant nie zgodził się z powyższą opinią ponieważ radni niejednokrotnie otrzymywali 
dodatkowe projekty uchwał na sesji. Wyrok NSA z 2008r., powołujący się na przepis art.20 ust.1a 
ustawy o samorządzie gminnym mówi, że złożony przez , co najmniej ¼ radnych lub Klub Radnych, 
wniosek rozpatruje Rada, która jest organem uchwałodawczym i ona też ustala, co ma być 
głosowane.  
Podkreślił, że projekty uchwał zostały przygotowane i propozycja rozszerzenia porządku obrad o pkt. 
od 7a do 7g powinna zostać przegłosowana. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek Pana J. Branta 
o  rozszerzenie porządku obrad o punkty: 
1/ 7a – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania nad odwołaniem radnego  
            z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie 
2/ 7b - Wybór Komisji Skrutacyjnej 
3/ 7c  - Przeprowadzenie tajnego głosowania i podjęcie uchwały w sprawie odwołania   
            Przewodniczącego  Rady Miejskiej w Rynie Pana Michała Szczebiota 
4/ 7d  - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania nad wyborem radnego  
            na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie 
5/ 7e  - Zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej 
6/ 7f   - Wybór Komisji Skrutacyjnej 
7/ 7g  - Przeprowadzenie tajnego głosowania i podjęcie uchwały w sprawie wyboru     
            Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za wprowadzeniem do porządku obrad powyższych 
punktów opowiedziało się 8 radnych; przeciw – 7 radnych; wstrzymujących się nie było. 
Wobec powyższego porządek obrad został rozszerzony o pkt. 7a,7b,7c,7d,7e,7f,7g. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie porządek obrad z 
zaproponowanymi do niego zmianami. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem opowiedziało się 11 radnych; przeciw- 3 
radnych; 1 radny wstrzymał się od głosu. 
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Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji: z 27.04.2016r.; 2.06.2016r. 
 
Uwag do protokółu z dnia 27.08.2016r. nie zgłoszono. Protokół został przyjęty jednogłośnie w 
obecności 15 radnych. 
Uwag do protokółu z dnia 02.06.2016r. Protokół został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem 
protokółu opowiedziało się 13 radnych; przeciw – nie było; 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
        w okresie  między sesjami. 
 
 Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej : 
1/ poinformował, że w dniu dzisiejszym został złożony wniosek Klubu Radnych Razem o odwołanie 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie ( wniosek został odczytany w pkt.2 porządku obrad) 
2/ poinformował, że wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody ( PN.4131.118.2016) 
stwierdzające nieważność uchwały Rady Miejskiej w Rynie Nr XVI/116/16 z dnia 23.03.2016r. w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Ryn w części : § 4 

ust.1 pkt 1 lit. h; § 6 ust.4 pkt  1; § 6 ust.4 pkt  2 lit. b; § 6 ust.4 pkt  5 lit. b. – kserokopia pisma 
stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu 
3/ odczytał pismo Prokuratura Rejonowa w Giżycku z  zapytaniem o podjęte przez Radę  uchwały  w 
zakresie stref płatnego parkowania i ponoszenia opłat za parkowanie w soboty - kserokopia pisma 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu 
4/ odczytał odpowiedź Dyrektora Ryńskiego Centrum Kultury odnośnie uwag ujętych w protokole 
pokontrolnym Komisji Rewizyjnej z dnia 18.03.2016r.- pismo stanowi załącznik nr 5` do niniejszego 
protokółu 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
         sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ odbyły się odbiory pomostów w Rybicalu, Prażmowie, Ławkach 
2/odbyło się spotkanie z PGE w sprawie usunięcia słupów z boiska przy Orliku oraz innych gminnych 
terenów 
3/ odbyły się przeglądy gwarancyjne Ekomariny , pomostów nad Jez. Ołów , utwardzonego placu koło 
kościoła w Sterławkach Wielkich 
4/ w Olsztynie odbyło się  Samorządowe Forum Ekologiczne poświęcone gospodarce odpadami 
5/ W Giżycku odbyła się konferencja zorganizowana przez Fundację Wielkich Jezior Mazurskich 
dotycząca wdrażania przez województwo warmińsko-mazurskie Regionalnego Programu 
Operacyjnego  
6/ odbyło się walne zgromadzenie Ochotniczej Straży Pożarnej w Rynie  
7/ w Białymstoku odbyło się forum na temat niebezpieczeństw w zakresie zabezpieczenia dostaw 
energii elektrycznej  
8/ odbyło się walne zgromadzenie Rodzinnych Ogrodów Działkowych; dwa lata temu ogrody podjęły 
decyzję  o podłączeniu do sieci wodnokanalizacyjnej; obecnie podjęły uchwałę o finasowaniu tej 
inwestycji 
9/ odbyła się narada sołtysów poświęcona realizacji budżetu, funduszu sołeckiego; ustalono na niej, 
że tegoroczne dożynki odbędą się w Rybicalu 
10/ w Lubawie odbył się Festiwal Miast Cittaslow; uczestniczyły w nich zespoły z Rynu oraz  
mieszkańcy Rynu, którzy mieli zapewniony transport 
11/ odbyła się jednodniowa wizyta robocza  w Jurbarkasie, w której uczestniczył Dyrektor RCK oraz 
Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w sprawie wspólnego wniosku do Interreg, który został 
złożony 9 czerwca br. 
12/ odbyły się dwa spotkania z firmą Mobiles poświęcone problemom w dowożeniu dzieci i temu aby 
od września przebiegało ono zgodnie z podpisaną umową i wygranym przetargiem według 
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specyfikacji; dyrektor firmy zapewniał, że dokona likwidacji kursów dalekobieżnych i  uzna dowożenie 
dzieci jako zadanie priorytetowe; firma boryka się z kierowcami, którzy  odchodzą z pracy 
13/ Pan Dyrektor wraz  z Radą Pedagogiczną, zespołem uczniów, rodziców, emerytów zorganizował  
imprezę z okazji 70 - lecia  Szkoły Podstawowej, którą należy uznać za bardzo udaną 
14/ zakończyła się kontrola NIK dotycząca gospodarki ściekowej w obrębie Wielkich Jezior 
Mazurskich  
15/ odbyło się walne zgromadzenie LGD-9, LGR; została opracowana strategią, która można 
analizować i wnosić do niej swoje pomysły  
16/ odbyło się walne zgromadzenie Międzygminnego Związku – Gospodarka Odpadami  
17/ w Budrach odbył się  Festyn Ekologiczny 
18/ odbyło się walne zgromadzenie spółki PGKiM; po raz pierwszy w historii przedsiębiorstwa wynik 
finansowy za 2015r. jest na plusie 
19/ w piątek odbyło się zakończenie roku szkolnego, na którym Pan Dyrektor przedstawiał wyniki 
nauczania; grono pedagogiczne tak pracuje, że tymi wynikami można się chwalić na terenie całego 
województwa; co prawda jeszcze jest słabo z językiem 
20/odbył się gminny zjazd Ochotniczych Straży Pożarnych; podsumowano minioną kadencję i 
wybrano zarząd na nową 
21/ ogłoszono przetarg na przebudowę drogi gminnej w Ławkach w kierunku Mioduńska, w kierunku 
Małych Ławek - z funduszu ochrony gruntów rolnych 
22/ został zakończony projekt na budynek wielorodzinny, który ma budować spółka PGKiM; został 
złożony wniosek o pozwolenie na budowę; w miesiącu lipcu wybrany zostanie bank, który zechce to 
dofinansować; w  sierpniu zostanie ogłoszony przetarg na budowę 
23/ są złożone dwa wnioski o  dofinansowanie- jeden z RPO na samochód bojowy drugi na 
kontynuację drogi Wejdyki-Krzyżany  z PROW. 
 
Ad.6 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7 Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania. 
 
 
Pani J. Kryńska - Cieśla odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza MiG odnośnie wyników egzaminu 
gimnazjalnego z języków stwierdziła, że była byłaby wdzięczna za precyzowanie wypowiedzi. 
Dlatego, że wyniki z języka niemieckiego i z tamtego roku i z tego są dużo wyższe niż w 
województwie i w kraju.  Poprosiła o precyzyjne podawanie informacji, ponieważ to dotyczy jej pracy. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia poinformowała, że na posiedzeniu  w dniu 12 maja br. Komisja wystąpiła z wnioskiem: 
 o wyróżnienie, nagrodzenie ucznia Publicznego Gimnazjum w Rynie Kamila Samoraj, , który dzięki  
swojej szybkiej reakcji zapobiegł tragedii zaciągając hamulec  ręczny w autobusie  zatrzymał pojazd, 
w którym nie było kierowcy. 
Poinformowała jednocześnie, że ten wniosek na dzień  dzisiejszy jest już nieważny. Dlatego, że na 
zakończenie roku   prezes firmy Mobiles podziękował  Kamilowi za zachowanie zimnej krwi wręczając 
mu nagrodę i dziękując mu za takie zachowanie. 
 
Ponadto Komisja 12 maja br. złożyła wniosek: 
 o zainstalowanie monitoringu na Placu Wolności w Rynie  i umieszczenie rejestratora monitoringu na 
Posterunku Policji w Rynie, aby funkcjonariusze policji mieli do niego dostęp w każdej chwili. 
Wniosek ten został zatwierdzony przez Komisję jednogłośnie. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla poprosiła radnych o przychylenie się do tego wniosku. Dlatego, że 
niejednokrotnie, już od kilku lat wstecz, poprzedni Kierownik Pan Sadurski, Pan Cieśla i obecny 
Kierownik Pan Barszcz  prosili  radnych, jako włodarzy tego miasta o taką decyzję. 
W związku z tym zwróciła sie do radnych o pozytywne zaopiniowanie wniosku. 
 
Pani A. Jucewicz stwierdziła, że popiera wniosek. Rozmawiała z mieszkańcami, którzy mówili jej że 
boją sie przechodzić wieczorem przez rynek , bo dochodzi tam do niebezpiecznych sytuacji. Dlatego 
dobrze by było, aby został podniesiony stan bezpieczeństwa naszych mieszkańców, bo zdarzają się 
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zagrożenia na różnym poziomie, a czasy są bardziej niebezpieczne. Dobrze by było, aby nasi 
mieszkańcy, czy też inne osoby przyjeżdżające do Rynu, czuli się bezpiecznie. 
 
Pani J. Kołakowska  Przewodnicząca Komisji Oświaty - poinformowała, że na Komisji 
Bezpieczeństwa, gdzie był obecny Kierownik  Ośrodka zwrócono uwagę, że tam obyczajowo źle się 
dzieje. Nie tylko chodzi o spożywanie alkoholu, ale też o kontakty naszej młodzieży szkolnej, przede 
wszystkim gimnazjalnej z takimi różnymi osobami , z którymi ta młodzież nie powinna się spotykać. 
Wyraziła nadzieję, że monitoring pomoże zlikwidować, czy też zmniejszyć okazje do niecodziennych 
sytuacji. Dodała, że jest za przyjęciem wniosku. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia: 
o zainstalowanie monitoringu na Placu Wolności w Rynie  i umieszczenie rejestratora monitoringu na 
Posterunku Policji w Rynie, aby funkcjonariusze policji mieli do niego dostęp w każdej chwili. 
  
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Wniosek Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia- stanowi załącznik nr 7 
do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Gosiewski - Poseł RP - przeprosił za to, że przyjechał bez szczególnej zapowiedzi, ale do jego 
obowiązków należy też uczestnictwo w posiedzeniach rad samorządowych. Poinformował, że jego 
biura znajdują się w Giżycku, Mrągowie i Szczytnie. Te powiaty, w tej kadencji, szczególnie objął 
swoją jurysdykcją i chciałby służyć w większym stopniu niż gdziekolwiek indziej. Powodem jego  
przyjazdu jest historia Rynu, historia województwa warmińsko-mazurskiego i przywracanie polskości  
na Warmii i Mazurach. W 1525r. od Hołdu pruskiego te tereny były w granicach Rzeczypospolitej. 
Historia była bardzo zakłamywana.  Robiono tu różne histeryczne uroczystości, między innymi w 
Rynie. Taką histeryczną uroczystość zrobiono w 1985r., gdzie kilka miesięcy wcześniej zerwano 
tablicę poświęconą hetmanowi Gosiewskiemu, a powieszono obrońcom władzy ludowej. Zgłaszał to 
w interpelacjach. Jest bardzo zadowolony z podjętej decyzji dotyczące zdjęcia tej tablicy. Ale, dobrze 
by było zrobić kolejny krok i przywrócić tą historyczną tablicę. Ta tablica poświecona hetmanowi 
Gosiewskiemu była do 1933r. Po tym, jak Hitler doszedł do władzy zmieniono ją i przyczepiono tablicę  
poświęconą ofiarom I wojny światowej. Hitler chwalił tylko siebie, a innych nie. To, że hetman 
Gosiewski miał żołnierzy tatarów i oni palili wioski, jest prawdą. Ale to robili tylko dlatego, że to byli 
zdrajcy Polaków i oni pomagali Szwedom, Brandenburczykom. My, mieszkający tu Polacy 
powinniśmy pilnować godności polskiego narodu.  Ryn, Olecko i głównie Prostki jest miejscem 
historycznym, bo 8 października 1656r. odbyła się jedna z najważniejszych dla polskiego oręża bitwa. 
Tam udało sie już doprowadzić do tego, że władze samorządowe wykorzystują tą historyczną 
przeszłość i w każdym roku organizowane są różne uroczystości związane z bitwą. Między innymi w 
gminie Prostki. Bardzo mało, od II wojny światowej, o tej bitwie mówiono w Polsce, bo Wincenty 
Gosiewski był synem Aleksandra Gosiewskiego, który od 1610r. zdobył Kreml i przez to, żeby 
wschodniego brata nie straszyć nie mówiono nic o jego synu. Ten hetman, wraz z wojskiem polskim, 
na polecenie króla polskiego, przyjeżdżał tu na te tereny i przywracał godność rodzinom polskim, 
którzy byli szykanowani przez brandenburgczyków.  
Poseł stwierdził, że przynajmniej raz w roku chciałby tu móc przyjechać i ewentualne pytania 
odpowiadać.  
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - zapytał, w jakiej komisji Pan Poseł pracuje.  
 
Pan J. Gosiewski - Poseł RP - odpowiedział, że w Komisji Finansów Publicznych i Komisji Ochrony 
Środowiska.  
 
Pan R. Jarosz - stwierdził, że dla gminy potrzebne jest wsparcie finansowe, a nie wystrój parku.  
Decyzja o wystroju parku należy do mieszkańców, należy do Rady. Kontrowersyjna tablica została 
zdjęta. Jest projekt rewitalizacji tego parku, który ma służyć wypoczynkowi dla mieszkańców Gminy, 
turystów, a nie dyskusjom politycznym dotyczącym jakiejś tablicy.  
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Dla gminy potrzebne jest przeforsowanie projektu, na który nie ma  w tej chwili pieniędzy, 
dotyczącego adaptacji dawnego przedszkola na centrum kulturalne, gdzie mogłyby się spotykać 
różne grupy od seniora do juniora oraz różne grupy zainteresowania, które mogłyby organizować 
różnego rodzaju imprezy kulturalne. Nasze społeczeństwo jest wielokulturowe i wielo religijne. 
Ustawianie jakichś symboli  dodatkowych pociągnie za sobą niepotrzebne dyskusje polityczne.   
Natomiast, jeśli Pan Poseł jest zainteresowany ustawieniem jakiejś tablicy, ewentualnie jakiego 
symbolu, najlepiej  ustawić to na jakiejś posesji prywatnej.  
Zawsze jest tak, że w danym momencie, dla danej grupy społecznej dana osoba jest bohaterem, ale 
dla drugiej grupy już nie jest. Park ma służyć do wypoczynku, a nie debat politycznych. 
 
Pan J. Gosiewski - Poseł RP - zgodził się, że trzeba uszanować społeczeństwo wielokulturowe. 
Dodał, że z Kremla wygoniono hetmana , bo poszedł odbić Smoleńsk, a pozostawił pułkownika 
Mikołaja Strusia , a ten miał zmusić Rosjan do zmiany wiary. Przez to Rosjanie wygonili Polaków. 
Poseł nie zgodził się z tym, że pomniki są stawiane tylko przestępcom. Ci, którzy byli przestępcami, 
gnębili Polaków, trzymali w więzieniach, wyrywali paznokcie, tylko dlatego, że nie uznają komunizmu i 
mają inne zdanie. Nie było tej wolności. Był pomnik poświęcony przestępcom i tak nie może być. 
Jeżeli nie zna się swojej tożsamości narodowej, swojej historii, to nie ma się prawa myśleć o 
przyszłości.     
 Odnośnie wsparcia finansowego Pan Poseł stwierdził, że jest między innymi po to, aby udzielać 
takiego wsparcia. Należy zrobić jedno i drugie jednocześnie. Podjęta została ustawa, żeby 
przywracać tą Polskę, bo zdecydowana większość Polaków chce tego. Między innymi jest tu ulica 
Świerczewskiego, Świerczewski też historycznie dla Polski był bardzo złym człowiekiem, są też i inne 
ulice i ten problem ulic trzeba będzie rozwiązać.  
 
Pan R. Jarosz - podkreślił, że jeżeli w rodzinie Pana Posła zaistniał jakiś bohater, to zaproponował 
odnaleźć jakieś historie o tym bohaterze i opracować  oraz wydać biografię. 
Stwierdził, że Pan Poseł nie przyjechał do Rynu, aby wspomóc samorząd, ale po to, aby wkładać kij 
do przysłowiowego mrowiska. 
 
Pan J. Gosiewski - Poseł RP - odparł, że kij w mrowisko to w okresie stanu wojennego wprowadzono. 
 
Pan A. Majgier poinformował Pana Posła, że  to Klub Radnych Razem wnioskował o zdjęcie tej 
tablicy. Dodał, że w sejmie trwają prace, żeby zmienić nazwy ulic. Klub Radnych nosi się z zamiarem, 
aby powołać komisję, aby po konsultacji z mieszkańcami, przygotować  nowe nazwy. Kilkanaście lat 
temu miała być zmieniona ul. Świerczewskiego, tylko że mieszkańcy zaprotestowali, bo to wiązało się  
z kosztami. Zaznaczył, że ma zastrzeżenia do historii, o której mówił Pan Poseł. Mówiąc pół prawdy, 
to w zasadzie pół prawdy jest kłamstwem, bo Ryn wrócił do Rzeczpospolitej w 1945r., wcześniej był, 
ale jako lennik. 
Pan A. Majgier poprosił Pana J. Gosiewskiego, aby wyjaśnił Panu Burmistrzowi, czy miasto może na 
latarniach powiesić uchwyty, aby można było tam powiesić flagi z okazji świąt państwowych. 
Ponieważ on słyszał już kilka razy, że jest to sprawa kontrowersyjna, że zarząd dróg nie wyrazi zgody, 
bo to będzie przeszkadzało kierowcom. Jednak w każdym mieście takie flagi wiszą. 
 
Pan J. Gosiewski - Poseł RP - odpowiedział, że coraz więcej miast w święta narodowe, przynajmniej 
od 2- 3 maja i 11 listopada, wywiesza flagi. Burmistrz powinien podejmować decyzje z Radnymi, gdzie 
i w jaki sposób uhonorować. Honorowanie i wywieszanie flag jest obowiązkiem. 
 
Pan R. Jarosz - odpowiedział, że w sprawie flag Rada sobie sama poradzi. Nie po to wybrano Pana 
Gosiewskiego na posła, by się zajmował flagami w Rynie. Są inne sprawy do załatwienia np. pomoc 
dla samorządu i tym zaproponował Panu Posłowi się zająć. 
 
Pan J. Gosiewski - Poseł RP - odpowiedział, że takie stwierdzenia odnośnie flag są jego zdaniem 
niedopuszczalne. 
 
Pan A. Majgier przeprosił Pana Posła za głos Radnego Pana R. Jarosza. Stwierdził, że on chyba nie 
zrozumiał pytania, które zostało Panu posłowi zadane , albo jest negatywnie nastawiony do osób, 
które przyszły z zewnątrz na sesję. 
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Stwierdził, że jego pytanie było wyraźnie, czy miasto może na latarniach, które są na Pl. Wolności  
zawiesić uchwyty do mocowania flag. Czy są jakieś przepisy, które tego zabraniają. 
 
Pan K. Jarosz zapytał, kto będzie płacił za zmianę nazw ulic. 
 
Pan A. Majgier odpowiedział, że nikt nie będzie płacił. 
 
Pan J. Gosiewski - Poseł RP - odpowiedział, że należy przywracać godność Polaków w Polsce. 
 
Pan J. Brant poinformował Pana Posła, że to radni praktycznie w 100% zagłosowali za tym, żeby 
zdjąć tą nieszczęsną tablicę z kamienia. Ale, to nie odbyło się na zasadzie takiej , że zdjęta zostanie 
tablica naszych wrogów, bo nie wszyscy wyrywali paznokcie i byli złymi ludźmi w poprzednich latach. 
Ta tablica nie poszła na śmietnik, tylko została umieszczona w godnym miejscu.  
Odnośnie interpelacji poselskiej podkreślił, że to radni sami chcieliby zadecydować, co zrobią  z tym 
parkiem,  z kamieniem, z tym pomnikiem, z tym głazem. Podkreślił, że jeżeli Pan Poseł próbuje w 
jakiś sposób narzucić, co tam ma być na tym kamieniu, to  na to Klub Razem się nie godzi. 
Zapytał, czy państwo dołoży się do kosztów związanych ze zmianą nazw ulic.  
 
Pan J. Gosiewski - Poseł RP - odpowiedział, że nie wie jaki będzie sposób finansowania tych 
kosztów, niemniej jednak zalecenie jest tego typu, żeby samorządy z własnej inicjatywy z tym 
problemem wystąpiły.  
 
Pan J. Filipek  stwierdził, że ustawa dotycząca zmiany nazw ulic już jest i wchodzi w życie od 
września br. Ta ustawa nie określa, kto i za co będzie płacił. Jest w niej zapis, że jeżeli gmina nie 
zmieni nazw ulic to zrobi to wojewoda. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG- stwierdził, że miło jest, że Pan Poseł zechciał zaszczycić swoją 
obecnością na sesji Rady Miejskiej w Rynie. Dodał, że z pewnością Pan Poseł będzie zapraszany na 
kolejne sesje i  będzie mógł zapoznać się z problemami tego miasta i gminy. I jako Poseł II kadencji 
zechce, na miarę swoich możliwości, przy tej sile władzy, jak dzisiaj jest, pomóc tej gminie. 
 
Pan A. Majgier oznajmił, że jeżeli chodzi o koszty zmiany nazw ulic, to na dobrą sprawę zmianę nazw 
ulic można by zrobić już dzisiaj, bo zmiana dowodu osobistego jest za darmo. Do zmiany będą dwie 
ulice H. Sawickiej i K. Świerczewskiego gdzie mieści się firma, która byłaby bardzo zadowolona i 
pokryłaby wszelkie koszty dlatego, że śp. właściciel tej firmy już dawno chciał zmienić  nazwę tej ulicy. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej - podziękował Panu J. Gosiewskiemu - Posłowi 
RP - za przybycie na sesję. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej - zarządził 5 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdził, że w związku z wnioskiem  o 
odwołanie go z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej poinformował, że nie będzie kurczowo 
trzymał się stanowiska. Dodał, że motywy tego odwołania są wielu radnym znane i myśli, że odchodzi 
dla słusznej sprawy. Na ręce Pani Wiceprzewodniczącej Rady wręczył prośbę o odwołanie 
- rezygnacja  stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
Podziękował radnym za współpracę. Podkreślił, że nie zgadza sie z umotywowaniem  jego odwołania 
złożonym przez Klub Radnych Razem. Stwierdził , że sesje odbywały się zgodnie z planem, a jedynie 
ostatnia sesja miała poślizg dwudniowy. Odnośnie podporządkowania się Panu Burmistrzowi 
oznajmił, że to nie było podporządkowanie, a współpraca, która przyniosła efekty dodatnie, co 
potwierdzają rankingi prowadzone przez niezależne czasopisma samorządowe i branżowe. 
 
Pani T. Dąbrowska - Radca Prawny - wyjaśniła, że w takiej sytuacji rezygnacja Pana M. Szczebiota z 
funkcji Przewodniczącego musi zostać formalnie przyjęta przez Radę i do tego czasu powinien 
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pozostać na swoim dotychczasowym miejscu. Rada powinna zadecydować, czy dokona odwołania w 
związku ze złożonym wnioskiem, czy też przyjmie rezygnację. 
Pan J. Brant złożył formalny wniosek o uzupełnienie porządku obrad o pkt. dotyczący przyjęcia 
rezygnacji Pana Przewodniczącego Rady M. Szczebiota. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że rezygnacja Pana Przewodniczącego zakłóca  zatwierdzony porządek 
obrad. 
 
Pani B. Kowalska  podkreśliła, że rezygnacja z funkcji jest wolą danego radnego. 
 
Pan M. Szczebiot – Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie przyjęcie jego 
rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem rezygnacji opowiedziało się 9 radnych; 
przeciw - 6 radnych; wstrzymujących się nie było. 
Wobec powyższego rezygnacja została przyjęta. 
 
                                                                                 Przewodniczący  Rady Miejskiej 
 
                                                                                          Michał Szczebiot 
 
Dalszej część obrad przewodniczyła Pani A. Jucewicz - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że wobec powyższego należałoby zmienić porządek obrad, bo w tej sytuacji 
nie ma sensu już odwoływanie Przewodniczącego Rady. 
 
Pani T. Dąbrowska - Radca Prawny- stwierdziła, że jej zdaniem lider Klubu Razem powinien formalnie 
wycofać wniosek, gdyż jest on bezprzedmiotowy.  
 
Pan J. Brant złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad pkt: 
 1/ 7a – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania nad odwołaniem radnego  
            z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie 
2/ 7b - Wybór Komisji Skrutacyjnej 
3/ 7c  - Przeprowadzenie tajnego głosowania i podjęcie uchwały w sprawie odwołania   
            Przewodniczącego  Rady Miejskiej w Rynie Pana Michała Szczebiota. 
 
Pani T. Dąbrowska - Radca Prawny - wyjaśniła, że zgodnie z paragrafem 17 statutu gminy: w 
przypadku odwołania z funkcji lub wygaśnięcia mandatu przewodniczącego lub 
wiceprzewodniczącego przed upływem kadencji, rada na swej najbliższej sesji dokonuje wyboru na 
wakujące stanowisko. 
W związku z tym zgodnie ze statutem wybór przewodniczącego może się odbyć dopiero na 
najbliższej sesji. 
 
Pan J. Brant poinformował, że wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego mówi, że jeżeli radni 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady mogą zmienić porządek obrad, to mogą 
także , w zakresie jaki wynika z przegłosowanej zmiany porządku obrad, zgłosić i podjąć określoną 
uchwałę.  
Stwierdził, że jego zdaniem, skoro zmieniony porządek obrad został przyjęty większością głosów, to 
należy ten porządek  przeprowadzić i dokonać głosowania w sprawie wyboru nowego 
przewodniczącego rady. 
 
Pani T. Dąbrowska - Radca Prawny - odpowiedziała, że tu  jest zupełnie inna sytuacja. Rada może w 
każdej chwili zmienić porządek obrad, nawet jeżeli został on przyjęty i zatwierdzony. Tylko musi to 
uczynić bezwzględną większością głosów. Ale, wyborowi nowego przewodniczącego w dniu 
dzisiejszym  na przeszkodzie stoi zapis statutu, który jest aktem prawa miejscowego.  
Pani T. Dąbrowska- Radca Prawny- podkreśliła, że nikt nie jest związany opinią radcy prawnego. 
Uprzedziła jednocześnie, że tego rodzaju wybór może zostać uznany za nieważny rozstrzygnięciem 
nadzorczym wojewody. 
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Pan J. Filipek poprosił o zarządzenie przerwy w obradach, aby móc poczytać , zapoznać się, aby nie 
popełnić jakiegoś błędu. 
 
Pani A. Jucewicz - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - zarządziła 10 minutową przerwę w 
obradach. 
 
Po przerwie: 
 
Pani A. Jucewicz - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem rezygnacji - opowiedziało się 9 radnych; 
przeciw - 5 radnych; wstrzymujących się nie było. 
Uchwała Nr XIX/132/16 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
( W trakcie głosowania - w obradach uczestniczyło 14 radnych.)  
 
Pan A. Majgier zapytał, co to znaczy  wygaśnięcie mandatu przewodniczącego, jakie to są przypadki. 
 
Pani T. Dąbrowska - Radca Prawny - odpowiedziała, że wygaśnięcie mandatu następuje z chwilą 
śmierci, kiedy straci mandat z innego powodu. Powtórzyła, że bezpieczniej będzie uchwałę o wyborze 
nowego przewodniczącego podjąć na najbliższej sesji. 
 
Pan S. Kożuszko stwierdził, że chyba nie ma takiego ciśnienia, aby robić dzisiaj głosowanie. Można 
to zrobić za miesiąc, czy też zwołać dodatkową sesję. 
 
Pan J. Brant złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad pkt: 
 7d  - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania nad wyborem radnego  
            na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie 
 7e  - Zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej 
 7f   - Wybór Komisji Skrutacyjnej 
 7g  - Przeprowadzenie tajnego głosowania i podjęcie uchwały w sprawie wyboru     
            Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rynie. 
 
Pani A. Jucewicz - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - poddała pod głosowanie powyższy wniosek. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania radni jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  opowiedzieli 
się za wycofaniem z porządku  obrad pkt. :7 d, 7e, 7f,7g. 
 
 
Ad.8 Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
 
Pan J. Karpiński- Burmistrz MiG- poinformował, że miejsca publiczne do korzystania przez naszych 
mieszkańców przez gości, są gotowe. Na plaży będą ratownicy, którzy zapewnia bezpieczeństwo 
osobom korzystającym z miejsca do kąpania. Ekomarona jest również przygotowana, chociaż 
ostatnio miała tam miejsce awaria, zostały zalane pomieszczenia. Podmioty zajmujące się turystyką 
też są gotowe do przyjęcia turystów. Są też i takie podmioty, z których wydobywa się hałas i zdarzało 
się, że z tego względu  goście Ekomariny odpływali w nocy. W kwestii zakłócania spokoju toczy się w 
prokuraturze postępowanie. 
Burmistrz MiG dodał, że  rozpoczęta została wymiana koszy na śmieci na ul. Świerczewskiego i 
innych ulicach. Wyraził nadzieję, że przyjeżdżający goście będą cieszyli się naszą miejscowością, 
całą gminą, powiatem, całymi Mazurami. 
 
Pan A. Majgier odnośnie hałasu zapytał, czy ten ktoś musiał dostać koncesję na sprzedaż alkoholu. 
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Pan J. Karpiński- Burmistrz MiG- odpowiedział, że trzeba będzie zapoznać się z ustawą o 
wychowaniu trzeźwości. Jeżeli ktoś dostanie raz zezwolenie, to praktycznie nie jest możliwe 
odebranie mu tej koncesji. Chyba, że się go przyłapie na sprzedaży alkoholu nieletnim. 
Z tym podmiotem, który zakłóca spokój, gmina się też sądzi, prowadzone są dwie sprawy.  
Pan Leczycki wydał swoim bosmanom, swoim służbom, którzy pełnią dyżur w nocy zalecenie, aby 
każde zdarzenie zakłócające spokój zgłaszali na policję. Przedsiębiorcy działający w okolicach Jez. 
Ryńskiego też zgłaszają policji sprawę zakłócania ciszy. 
 
 
Ad.9 Wykonanie budżetu Gminy  za 2015 rok: 

  
 1) wystąpienie Burmistrza MiG 
 

Pan J. Karpiński- Burmistrz MiG- poinformował, że budżet na rok 2015.został uchwalony 23.12.2014r. 
Na dzień uchwalenia dochody gminy wynosiły 24 391 532 zł., a wydatki 26 310 103 zł, deficyt wyniósł 
1 918 751 zł.  
Na koniec roku, po dokonanych zmianach, dochody wyniosły 22 494 562 zł, wydatki 21 435 358 zł. 
Powstała nadwyżka wysokości 1 059 203 zł ponieważ Regionalny Program Operacyjny nie ruszył, 
poza działaniami miękkimi. Z programu PROW , lada dzień będzie rozstrzygnięcie dotyczące drogi.  
Dochody bieżące wyniosły 18 855 266 zł tj. 99,9%; dochody majątkowe na plan 3 654 303 zł 
wykonano- 3 639 275 zł tj.99,6%. 
Wydatki : 
Oświata i wychowanie - 5 173 028 000 zł  tj. 1/4 całości budżetu 
Pomoc społeczna - 4 491 775 zł  - 21% 
Kultura i ochrona dziedzictwa - 626 000 zł - 3% 
Kultura fizyczna 234 000 zł - 1,1% 
Bezpieczeństwo publiczne i ochrona p .pożarowa - niecałe 121 000 zł -0,6% 
Powstała nadwyżka budżetowa ponieważ nie  wszystkie inwestycje z racji braku środków były 
realizowane. Nie inwestowano własnych środków w sytuacji gdy jest nadzieja dofinansowania. 
Gmina jest członkiem dwóch stowarzyszeń, które pracowały strategię wdrażania i ochrony Wielkich 
Jezior Mazurskich. Są pewne zadania, które w ramach tej strategii będą realizowane. 
Są też różne bariery  z racji nowych uregulowań komisji europejskiej.  
Stan zobowiązań gminy na dzień 31.12.2015r. wyniósł 4 638 000 zł tj  20,6 %  wykonanych   
dochodów ogółem - czyli 1/3 możliwości zadłużenia gminy według starej ustawy o finansach 
publicznych. 
Spłata rat kredytów, pożyczek i odsetek wynosi 1 531 000 zł, co stanowi 6,8 % planowanych 
dochodów ogółem. 
Zrealizowane inwestycje: 
- sieć wodociągowa w Mrówkach 
-  sieć wodno-kanalizacyjna na ul. Polnej 
- dokończono nabrzeże Jez. Ryńskiego  
-  zrealizowano przebudowę drogi od drogi krajowej nr 59 do miejscowości Wejdyki 
- wybudowano pomost w Wejdykach 
- dofinansowano przebudowę drogi w miejscowości Krzyżany, drogę powiatową w Jeziorku 
-  dokończono drogę w miejscowości Szymonka, poprawiono źle wykonane wjazdy na poszczególne 
   nieruchomości. 
Od lat funkcjonuje fundusz sołecki i  coraz częściej zdarza się, że  mieszkańcy sołectwa podejmują 
właściwe uchwały i właściwie wykorzystują ten fundusz. . Może w niektórych sołectwach   za dużo 
środków wydatkuje się na imprezy kulturalno - sportowe. 
Fundusz powoduje, że  zmienia się przestrzeń publiczna w tych miejscowościach. W dwóch 
sołectwach udało się pozyskać działki. 
Wydatki majątkowe są konsekwencją możliwości inwestycyjnych. Zawsze najważniejsze są wydatki 
bieżące, bo inwestować można wtedy, gdy się zapewni funkcjonowanie wszystkich jednostek, 
wszystkich potrzeb wynikających z ustawy o samorządzie gminnym. Wszystkie  racjonalne, we 
wszystkich jednostkach, zgodnie z projektami i przyjętym budżetem, zostały zrealizowane i w 
niektórych jednostkach tj. w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nawet zaoszczędzono.  
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Burmistrz MiG podziękował wszystkim dyrektorom jednostek gminy, ich pracownikom, za realizację 
budżetu. Podziękował również radnym, bez których tego budżetu nie dałoby się zrealizować. 
Podziękował także byłemu Panu Przewodniczącemu. Dodał, że nie prawdą jest, że on ulegał jakiejś 
presji. Stwierdził, że Pan Szczebiot nie jest osobą, która ulega jakiejkolwiek presji, bo jest to silna 
osobowość. Jego współpraca, jego pomysły nieraz pomagały w realizacji zadań. 
 
 
 2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za            
     2015 rok oraz informacji o stanie mienia, dyskusja - dokumenty stanowią załącznik nr 9a 
do niniejszego protokółu 

 
Pani I. Olszewska - Skarbnik Gminy -  przedstawiła bilans jednostki, będący  ogólnym bilansem 

zawierający środki finansowe, zaległości, zobowiązania i należności. 
 
Radni nie wnieśli uwag do wykonania budżetu gminy za 2015r. 
 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   
    budżetu Gminy Ryn  za 2015 rok, wraz z informacją o stanie mienia komunalnego - załącznik    
    nr 10 do niniejszego protokółu                              
                                                                                                                                                                                                                              
Pani   A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przedstawiła  pozytywną opinię RIO. 
 
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu – załącznik nr 11  
   do niniejszego  protokółu                              
       
Pan K. Jarosz –  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu.  
 
 
5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium – załącznik nr 12 do    
    niniejszego protokółu 
 
Pan K. Jarosz –  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o  
udzielenie absolutorium.  
 
                    
6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji  
Rewizyjnej - załącznik nr 13 do niniejszego protokółu 
 
Pani A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przedstawiła  pozytywną opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
 
 
7) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok                                                
 
Po rozpatrzeniu, Rada Miejska w Rynie  zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015 rok. 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 15 radnych, w 
głosowaniu jawnym (ustawowy skład rady – 15 radnych). 
Uchwała Nr  XIX/133/16  – stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn.         
                                                                                                                                                    
Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 
2015r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o stanie 
mienia,  po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
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Burmistrzowi MiG Ryn, a także opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, po przegłosowaniu  
wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium: 
 
Rada Miejska w Rynie w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła uchwałę 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. 
Uchwała Nr XIX/134/16 – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - podziękował, za udzielone absolutorium, za docenienie wspólnej 
pracy radnych,  jednostek i pracowników, za docenienie pracy urzędników Miasta i Gminy Ryn. 
Zaprosił do dalszej współpracy.  
 
Pani A. Jucewicz -Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - zarządziła 5 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości przy ul. M.    
          Kopernika w Rynie.                                                                                                                                
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - poinformował, że na wniosek mieszkańców część działki została 
wydzielona i podzielona na 8 działek pod garaże w zabudowie szeregowej. Sprzedaż nastąpi w trybie 
przetargowym. 
 
Pan J. Filipek stwierdził, że niepokoi go to, że do garaży nie ma żadnej drogi dojazdowej. Działki te 
zostały wytyczone z jednej dużej działki. Pokreślił, że za rok, za dwa ta działka zostanie sprzedana i 
nie będzie dojazdu do garaży i stworzy się problem. Uważa, że powinno się jednak zaplanować 
sprzedaż pod garaże tych działek w taki sposób, żeby zapewnić dojazd. Analogiczna sytuacja jest na 
osiedlu przy ul. Mazurskiej, gdzie za blokiem nr 15 zostały sprzedane garaże tak, że gdyby zarząd 
spółdzielni był złośliwy, to postawiłby płot równo z bramą wjazdową do garaży, bo tak sięgają działki  
spółdzielni. Tu może być analogiczna sytuacja. Dodał, że jest czas na naprawę błędu i wytyczenie 
drogi dojazdowej do tych działek i ich sprzedaż z udziałem w części wspólnej tej drogi dojazdowej.  
 
Pani E. Laskowska stwierdziła, że właścicielem pozostałej części działki jest gmina. Wspólnota ma 
tam obok kosze itd. i wydzielenie drogi do działek, zamknie drogę wspólnocie i możliwość stawiania 
pojemników.  
 
Pan J. Filipek poinformował, że planuje się sprzedać na własność działkę np. 21 m powierzchni, która 
zostanie zabudowana ścianami  i ona nie ma żadnego dojazdu do drogi publicznej. Dzisiaj jest to 
działka gminna i się nic nie dzieje, ale nie wiadomo co sie wydarzy za rok, dwa, pięć, czy dziesięć. 
 
Pani E. Laskowska powtórzyła, że tam wspólnoty mają pojemniki i jak zostanie tam wyznaczona 
droga, to będzie problem. Tam jest też boisko dla dzieci i piaskownica.  
 
Pan S. Kożuszko stwierdził, że nie wydaje mu się aby gmina sprzedała działkę blokując dojazd do 
tych garaży. Bo się chyba nie zdarza, ze ktoś kupuje działkę i nie ma do niej dojazdu. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że zdarza się. 
 
Pan S. Kożuszko odpowiedział, że to są gafy , które mają finał w sądzie i  są to  przypadki rzadkie. 
 
Pan J. Filipek dodał, że nigdy nie ma 100% pewności, bo nie wiadomo jaki będzie skład Rady za rok , 
dwa dziesięć i nie wiadomo kto będzie zarządzał gmina za rok, dwa, dziesięć. Dlatego podejmując 
uchwałę należy rozwiązać już problem dojazdu do garaży w przyszłości. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że boisko nie może być argumentem do niewytyczenia drogi. Bo, jeżeli ktoś 
nie będzie miał drogi, to przejedzie przez to boisko, gdyż musi jakoś dojechać do garażu. Jeżeli 
będzie droga to dzieci będą bezpieczne. 
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Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - poinformował, że jest wiele garaży bez wytyczonej drogi np. na 
osiedlu przy ul. Kopernika. Przestrzeń przy wspólnotach, nie jest wspólnoty, bo lokale kupowano 
wyłącznie po obrysie. Dzisiaj ta przestrzeń jest bezumownie im użyczona. I oni mają pierwszeństwo 
w nabyciu tej przestrzeni, jeżeli tylko się o to zwrócą. Zostanie też zastosowana bonifikata, która jest 
przyjęta uchwałą rady. 
 
Pan J. Filipek podkreślił, że jest to kolejny argument, żeby zrobić drogę, bo jeżeli wspólnoty wykupią  
teren, to mogą z tym zrobić co chcą. Mogą pobierać opłaty za wjazd na teren. Uchwałami mogą 
wszystko zrobić. Jeżeli jest wola mieszkańców, to należy sprzedać te działki, ale zapewnić też dojazd 
do garaży.  
Dodał, że jeżeli z ust Pana Burmistrza padnie zapewnienie, że zostanie wytyczona  droga dojazdowa 
do działek i będzie sprzedana właścicielom garaży z udziałem w drodze, to on nie będzie miała nic 
przeciwko temu, bo jest za tym, aby te garaże tam stały.   
 
Pani J. Kołakowska zapytała, czy ta sprzedaż teraz jest konieczna  
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – odpowiedział, że tam się nie da wytyczyć drogi . Tam jest droga 
do osiedla. Jest to droga utwardzona, położony jest asfalt. Jest tam droga krajowa 59, która z naszym 
planem uzgodnień ma strefę ochronną i tam nikt nie pozwoli zrobić drogi. 
 
Pan A.Majgier poprosił, aby przy przedstawianiu opinii komisji podawać, czy projekt zaopiniowano 
jednogłośnie, czy też nie. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt. 
 
Pani   A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości przy ul. M. Kopernika w Rynie.                                                                                                                                
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych; przeciw- 5 
radnych; 3 radnych wstrzymało się. 
Wobec powyższego uchwała została podjęta. 
Uchwała Nr  XIX/135/16  – stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości przy 
          ul. Świerczewskiego w Rynie.     
                                                                                               
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - poinformował, że rozebrano kotłownię i na zapotrzebowanie 
mieszkańców osiedla zostały wydzielone geodezyjnie działki. Powstało tam osiem działek, które 
proponuje się sprzedać w przetargu. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani   A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości przy ul. Świerczewskiego w Rynie.                                                                                                   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr  XIX/136/16  – stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
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Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 99/3 we wsi Rybical.                                                                                                                                            
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – poinformował, że jest to działka we wjeździe jednego z rolników, 
który całe życie był przekonany, że należy do niego.  
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani   A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 99/3 we wsi Rybical.                                                                                                                                            
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr  XIX/137/16  – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad. 12 a Podjęcie uchwały w sprawie współpracy Gminy Ryn z Warmińsko-Mazurskim 
Ośrodkiem  Doskonalenia Nauczycieli w Olsztynie.                                                                                                         
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – poinformował, że żaden z trzech złożonych projektów 
edukacyjnych nie uzyskał odpowiedniej liczby punktów, aby uzyskać dofinansowanie.  
Dlatego stowarzyszenie WJM będzie ponownie składało wniosek, jak również Warmińsko-Mazurski 
Ośrodkiem  Doskonalenia Nauczycieli w Olsztynie  na doposażenie klasopracowni. Udziałem 
własnym   będą pomieszczenia.                                                                                                   
 
Pani J. Kołakowska zapytała, których pomieszczeń będzie to dotyczyło. 
 
Pan K. Cybul – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie – odpowiedział, że ten wniosek 
ma dotyczyć doposażenia klasopracowni matematyczno-przyrodniczej szkoły podstawowej. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani   A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie współpracy Gminy Ryn z Warmińsko-Mazurskim Ośrodkiem  Doskonalenia Nauczycieli w 
Olsztynie.                                                                                                         
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr  XIX/138/16  – stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 554 w obrębie 
Sterławki  Wielkie gm. Ryn.                                                                                                                   
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – poinformował, że współwłaściciele sąsiednich działek zwrócili się 
o sprzedaż tej nieistniejącej fizycznie drogi.  
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani   A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 554 w obrębie Sterławki  Wielkie gm. Ryn.                   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr  XIX/139/16  – stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
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Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem  
          Giżycko.                                                                                                                                
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że na jednym ze spotkań zarządców dróg 
powiatowych powiedział, że gmina jest w stanie dorzucić 100 000 zł na drogę w kierunku Rudówki 
pod warunkiem, że powiat dołoży również , co najmniej tyle samo pieniędzy. Planowane jest 
zrobienie około 800 metrów tej drogi , od skrzyżowania na Ławki. 
 
Pan J. Filipek zapytał, czy to będzie remont cykliczny i nie zakończy się na tym kilometrze.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że wszystko zależy od tego, jakie będą finanse 
zwłaszcza powiatu. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani   A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Giżycko.                                       
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr  XIX/140/16  – stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokółu. 
 
Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 
          Giżyckim dotyczącym udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na zakup   

          sprzętu medycznego na rzecz Szpitala w Giżycku – punkt zdjęty z porządku obrad.                                                                         
 
Ad.16 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/81/15 Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 28   
          października 2015r.w sprawie przyjęcia planu „Ponadlokalny program  rewitalizacji sieci   
          miast Cittaslow”.                                                                                                                     
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przypomniał, że w 2014r. Rada podjęła uchwałę o przystąpieniu 
do opracowania lokalnego programu rewitalizacji. W tamtym czasie twierdzono w departamencie, że 
należy przyjąć cząstkowe plany. Na dzisiaj wiadomo, że żaden wniosek nie zostanie przyjęty 
ponieważ muszą być opracowane lokalne programy rewitalizacji, z których następnie powstanie 
program ponadlokalny. Obecnie jest to zupełnie inny dokument, musiał być poddany konsultacjom. 
Podkreślił, że nie jest do końca przekonany, czy będzie to ostatni dokument. 
Dodał, że na komisji zauważono błędy w dokumencie, które trzeba poprawić. 
 
Pan A.Majgier poinformował, że wystąpiły błędy merytoryczne, które trzeba poprawić, bo refektarz to 
nie jest kapitularz i odwrotnie oraz jednej osobie zmieniono płeć z żeńskiej na męską. Należy nanieść 
te poprawki, aby nie powielać błędów. 
 

(- str.15 jest : „… kapitularz ( jadalnia), refektarz ( sala zebrań i narad)…”,  powinno być: „… 
kapitularz( sala  zebrań i narad), refektarz( jadalnia) …” 
- str.136 jest: „ Bogumił Bujwid”, powinno być : „ Bogumiła Bujwid”) 
 

Pani J. Kryńska-Cieśla poinformowała, że na stronie 30 w opisie egzaminu gimnazjalnego jest takie 
małe przekłamanie : „W przypadku części językowej wszyscy uczniowie zdający język angielski…” 
Stwierdziła, że jest to nieprawda.  Nie wszyscy uczniowie zdawali język angielski, bo 20 % uczniów w 
tamtym roku zdawało język niemiecki. Ponadto, nie ma tu podanych wyników z języka niemieckiego. 
 
Pan J.Brant stwierdził, że w załączniku graficznym 1.1. jest ujęty park przy aptece,  a w poprzednim 
dokumencie tego nie było. Zapytał, czy to oznacza, że ten park będzie rewitalizowany. 
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Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że obszary dzisiejsze i obszary wcześniejsze nie 
pokrywają się. Te programy rewitalizacyjne mają rewitalizować społeczeństwo i destrukcje 
występujące w tych obszarach. W zrewitalizowanej przestrzeni do wskaźnika nie można będzie 
ujmować ludzi spoza obszaru. Po konsultacjach, to co się dało jeszcze wpisać w te obszary, to to 
zostało zrobione. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani   A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr X/81/15 Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 28 października 2015r.w sprawie 
przyjęcia planu „Ponadlokalny program  rewitalizacji sieci  miast Cittaslow”.                                                                                                                     
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr  XIX/141/16  – stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2016r.                                      
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że jednym z pomysłów jest zrobienie w parku przy 
aptece tzw. „ Zakątka zadumy „ . Dodał, że najprawdopodobniej wniosek na drogi z Programu 
Obszarów Wiejskich uzyskał uznanie i żeby podpisać umowę należy zapisać w budżecie środki. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła szczegółowo proponowane zmiany do budżetu. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani   A. Jucewicz – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2016r.                                      
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr  XIX/142/16  – stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.18 Sprawy rożne.      
 
Pan A. Majgier – stwierdził, że  przedstawianie opinii komisji przy projektach  uchwał i podawanie 
informacji, czy dany projekt został zaopiniowany jednogłośnie, czy też nie  jest bardzo ważne. 
Zwłaszcza dla  radnych nie będących członkami komisji opiniującej. 
 
Pan M. Podskalny – Dyrektor RCK – poinformował, że zespół „ Sterławiacy” wziął udział w 
Wojewódzkim Przeglądzie Kapel i Zespołów Śpiewaczych i zdobył nagrodę Burmistrza Jezioran w 
wysokości 1000 zł. Poinformował, że trwają obchody 50-lecia muzeum. 
 
Pan A. Majgier – zapytał, czy nie można zrobić coś z drogą do budynków socjalnych oraz czy w 
gminie ktoś odpowiada za okna , bo każdy wstawia jakie chce, a to nie wygląda dobrze. 
Nadmienił, że kran znajdujący się na rynku jest bardzo czuły na każde dotknięcie. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM- odpowiedział, że za wymianę okien odpowiada właściciel lokalu. 
Natomiast zawór jest zaworem ciśnieniowym i tak działa. 
 
Pani J.Kryńska – Cieśla zwróciła uwagę na fakt uporządkowaniu terenu za garażami na ul. 
Mazurskiej. 
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Pan A. Jarmołowicz zapytał, czy znany jest już adres właściciela terenu położonego w Sterławkach W. 
przy stacji CPN. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że tak. 
 
Ad.19 Zamknięcie posiedzenia. 

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodnicząca zamknęła obrady XIX sesji Rady 
Miejskiej w Rynie. 
 
 
Protokółowała:                                                                   Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                               Alina Jucewicz  


